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ESCRITOR E PRESIDENTE DA ASOCIACIÓN BARBANTIA

O boirense considera que chegou o intre de que xente nova asuma responsabilidades na agrupación Simóm BALViS

«O futuro da entidade a longo prazo
pasa pola súa profesionalización»

O intenso volume de traballo que xera a asociación cultural, que reúne a unhas 270
persoas, fai que os seus promotores teñan claro que debe contar con persoal propio

M. X. Blanco
RIBERA I Das súas verbas des-
préndese que é un apaixonado
da literatura, pero Antón Rivei-
ro Coello (Xinzo de Limia,1964)
vai máis "ala, e réndese doada-
mente ante todo o que teña que
ver coa cultura en xeral. De fei-
to, dedica a maior parte do seu
tempo de lecer a compaxinar a
súa faceta como escritor coa in-
tensa labor que supón ocupar a
presidencia da asociación Bar-
bartia. El foi un dos promotores
deste colectivo, viu como daba
os primeiros pasos e agora, den-
de a primeira fila, comproba con
sorpresa como medra a pasos
axigantados.
—¿Como xorde a idea de poñer
en marcha Barbantia?
—Cando percorrín a comar-
ca para escribir o Cartafol do
Barbanza coñecín a moita xen-
te vinculada coa cultura. Logo
coincidía con estas persoas en
diferentes actos e formamos un
grupo que decidimos constituír
unha asociación co fin de dina-
mizar a cultura da bisbarra.
—Barbantia naceu con 30 so-
cios pero , agora reúne a unhas
270 persoas da comarca. ¿Cal
é o logro que destacaría?
—Conseguimos algo que non
imaxinabamos. Se me din que
Barbantia ía chegar a ter a forza
que ten hoxe en día non o crería
A nosa idea era xuntarnos con
frecuencia, facer presentacions
e achegar a Barbanza a cultura
galega, pero xa levamos unha
ducia de publicacións e cada
vez é máis xente a que colabo-
ra. Conseguimos por en contac-
to a moita xente vinculada coa
cultura e creamos unha ampla
rede de comunicación,
—¿Cal é a parte positiva destes
tres anos de andaina?
—Foise facendo como unha bo-
la de neve de amizade e de cul-
tura. O importante e que den-
de Barbantia facemos cultu-
ra, pero tamén a recibimos, xa
que ao longo destes anos pasa-
ron pola comarca moitos inte-
lectuais galegos. Conseguimos
achegar Barbanza ao mundo da
cultura.
—¿Segue habendo xente que
aínda vincula a asociación a
unha determinada formación
política?
—Ao principio era así, pero a
asociación non ten nada que ver
coa política e así o deixamos cla-
ro. E un colectivo diverso, con
persoas que teñen as súas ideas
e que teñen un obxectivo común,
que é o interese pola cultura.
—¿Pode dar a impresión que se
trata dun grupo elitista?

—Esa é tamén unha percepción
falsa. Hai amas de casa e man-
ñeiros que escriben en Barban-
tia, porque nós dámoslle cabi-
da a todas as persoas que están
interesadas pola cultura. A aso-
ciación está aberta a toda a so-
ciedade.
—¿Hai algún aspecto que men-
cionaría como negativo?
—E unha parte persoal, xa que
Barbantia precisa unha dedica-
ción de dúas horas ao día, por
iso é necesario camiñar cara a
profesionaliación da entidade.
Nun principio o traballo concen-
trábase en poucas persoas pero,
por sorte, agora a saúde da aso-
ciación é moiboa e hai máis xen

-te que colabora.
-¿A que se refine cando fala
de profesionalización?
—O volume de traballo que xe-
ra agora Barbantia é tan amplo
ou maior que o de moitas con-
cellerías, polo que debería con-
tar cun técnico. Hai moitísimas
fundacións que, pese a ter me-
nos traballo, contan con persoal
propio. O futuro da entidade a
longo prazo pasa pola súa pro-
fesionalización.
—Neste sentido, ¿cre que a im-
plicación das Administración
é suficiente?
—Tanto a Deputación da Coruña
como a Consellería de Cultura
están a colaborar con nós, pero
non teño claro que o reparto de
axudas sexa o axeitado. Á hora
de concedelas non se ten en con-
ta o volume de traballo nin a po-
boación á que chegan as accións,
e si se mira, por exemplo, a res-
piración política imos atopan-
do colaboración, pero nunca é
suficiente.

Asegura que pasou a súa infan-
cia entre ferramentas, afasta-
do dos libros. De feito, Rivei-
ro Coello descubriu o mundo
da literatura cuns 20 anos, pe-
ro foi tal o namoramento, que
a día de hoxe ten catorce obras
publicadas en solitario e parti-
cipou na elaboración de máis
de trinta; iso sen contar os nu-
merosos premios dos que foi
merecedor. A pesar de estar

máis que satisfeito co seu labor
en Barbantia, ao escritor pésa-
lle non poder dedicarle mas
tempo a súa gran paixón.
—Prometín botar a andar a
asociación, pero a partir de
agora irei desaparecendo co-
mo cabeza visible. Ten que to-
mar o relevo xente nova.
—De todas as obras publica-
das, ¿con cal se queda?
—As rulas de Bakunin foi o que
mais éxito tivo e aínda hoxe en
día lle segue gustando ao pú-
blico. Escribino pensando que
me ía dar prestixio, pero non
pensei que ía ter tanta fama. A
obra á que lle teño máis cari-
ño e A quinta de Saler, que foi
a que me deu a coñecer. A par-
tir desta publicación notei que
aparecía o lector, xa que antes
ninguén falaba dos personaxes
dos meus libros. Penso que o
volume máis completo é A es-
finxe de amaranto.
—¿Ve difícil abrirse camiño
no eido da literatura?
—Depende do que se enten-
da por abrirse camiño. Escri-

bir e doado e está ao alcance
de todos, pero escribir ben e
máis difícil. Supoño que hai
unha parte mínima de talento
e unha grande de traballo.
—¿Pero pódese vivir da li-
teratura?
—Aí entramos na parte do éxi-
to. So se podería vivir da litera-
tura en galego tendo fama fóra
de Galicia, porque aquí temos
un volume de lectores moi pe-
queno. Si se podería vivir con
actividades colaterais, como
talleres ou conferencias, pe-
ro so de escribir é complica-
da Tampouco se pode pensar
que e doado gañarse o pan con
isto se se escribe en castelán,
inglés ou ruso, xa que poucos
autores o conseguen
—¿Que consello lle daría aos
mozos que se inician nesta
duro mundo?
—Sempre lles digo que de-
ben estar atentos a todo, por-
que eu entendo a creación li-
teraria como unha cuestión de
visión. Os escritores vemos a
vida de xeito estético. Eu can-
do saio sempre estou fixando-
me encousas que son material
para as miñas obras. Para es-
cribir é fundamental ler moi-
to. Estou convencido de que
os literatos teñen que ter am-
bición, pero nunca vaidade. A
primeira permitiralles buscar
sempre a superación, pero coa
segunda crerán que os seus re-
latos son inmellorables e non
aceptarán as críticas.

«Os literatos teñen que ter
ambicion pero nunca vaidade»
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